



The Egyptian Center for Women's Rights is monitoring the parliamentary runoff elections from a gender perspective

(Cairo, December 5, 2010)

In continuing its efforts to enhance women's role in the political sphere and in following the mechanisms and means that guarantee equality in women's representation, ECWR is monitoring women's role in the runoff elections of December 5th 2010. Twenty-nine female candidates are competing for quota seats: 18 NDP female candidates, 11 independent female candidates. The runoff election is being held in the following 9 governorates:

- Al Qualiubia governorate. One female candidate is competing in the seventh constituency in Toukh.
- Ismailia. After the withdrawal of Al Wafd party, two NDP female candidates are competing with 1 female independent for the quota seat and the labor seat.
- Aswan. Four female candidates: 3 NDP female candidates and 1 independent female candidate for quota constituencies.
- Souhag (in the 1st & 2nd constituencies) between 4 women; two from NDP, and two independent on labor seat in quota polling stations.
- Qena. Four independent female candidates and 2 NDP female candidates competing for professional and labor seats.
- Red Sea governorate. Four female candidates, two from NDP and two independents, competing for professional and labor seats in quota polling stations.
- New Valley governorate. One NDP female candidate and one independent female candidate compete for a seat.
- Luxor governorates. Four female candidates, two from NDP and two independent, compete for professional and labor seats in quota polling stations.

ECWR will resume monitoring the runoff Parliamentary Elections of 2010 from a qualitative perspective.

For more information on women in the parliamentary elections of 2010, and General constituencies female candidates please log on to www.ecwronline.org

- Curriculum vitae & political history of the female candidates.
- Election process phases
- The 2005 Parliamentary Election

- Quota female candidates
- General constituencies female candidates
- The History of Egyptian Women's participation in Parliament



المركز المصري يراقب الانتخابات البرلمانية 2010 من منظور نوعي في دوائر الإعادة

(القاهرة، الخامس من ديسمبر 2010)

- استمراراً لمسيرة المركز المصري لحقوق المرأة في سعيه الدائم من أجل تعزيز دور المرأة في الحياة السياسية المصرية والعمل على متابعة الآليات والطرق التي تكفل التكافؤ المنشود والملائم لتمثيل متوازن للمرأة.
- يراقب المركز دوائر المرأة في مرحلة الإعادة يوم 5 ديسمبر 2010 حيث تتنافس فيها 29 مرشحة على دوائر الكوتا، تخوض 18 سيدة من الحزب الوطني، وإحدى عشرة مرشحة مستقلة في 9 محافظات وهي:
- محافظة القليوبية تتنافس فيها سيدة في الدائرة السابعة (طوخ) .
 - محافظة الإسماعيلية تتنافس فيها سيدتين مرشحة الحزب الوطني ومرشحة مستقلة بعد انسحاب حزب الوفد على مقعد العمال على دوائر الكوتا .
 - محافظة أسوان تجري الإعادة فيها بين أربعة مرشحات ثلاث من الحزب الوطني ومرشحة مستقلة على دوائر الكوتا.
 - محافظة سوهاج تجري الإعادة فيها في الدائرة الأولى والثانية بين أربعة مرشحات اثنتين من الحزب الوطني واثنتين من المستقلات على مقعد العمال في دوائر الكوتا.
 - محافظة قنا تجري الإعادة فيها بين أربعة مرشحات 2 مستقلات ومرشحتان من الحزب الوطني في دوائر الكوتا على مقعدي الفئات والعمال.
 - محافظة جنوب سيناء تتنافس فيها أربعة مرشحات من الحزب الوطني علي مقعدي الفئات والعمال في دوائر الكوتا.
 - محافظة البحر الأحمر تجري الإعادة فيها بين أربعة مرشحات اثنتين من الحزب الوطني واثنتين من المستقلات - على مقعدي الفئات والعمال في دوائر الكوتا.
 - محافظة الوادي الجديد تتنافس فيها سيدتين مرشحة الحزب الوطني ومرشحة مستقلة على مقعد العمال على دوائر الكوتا.
 - محافظة الأقصر أربعة مرشحات اثنتين من الحزب الوطني واثنتين من المستقلات - على مقعدي الفئات والعمال في دوائر الكوتا.

ويستمر المركز في متابعة الانتخابات البرلمانية لعام 2010 من منظور نوعي في مرحلة الإعادة

لمزيد من المعلومات حول المرأة في الانتخابات البرلمانية 2010 وللاطلاع على خريطة الدوائر الانتخابية لدوائر الكوتا والدوائر العامة التي بها مرشحات ، برجاء زيارة موقعنا: www.ecwronline.org	
<ul style="list-style-type: none"> • السيرة المهنية والتاريخ السياسي للمرشحات • مراحل العملية الانتخابية لانتخابات 2010 • الانتخابات البرلمانية 2005 	<ul style="list-style-type: none"> • مرشحات الكوتا • مرشحات الدوائر العامة • تاريخ مشاركة المرأة المصرية في البرلمان